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Ze zastupitelstva obce 
 
 * Jednání zastupitelstva obce navštívil pan Fortelný z firmy MADOK, která 
provozuje v obci bar U kouřícího králíka. Přednesl žádost o odkoupení pozemku pod 
touto budovou a projevil zájem o provozování koupaliště. Ing. Holomek současně 
informoval ZO o možnosti čerpání financí z dotace na posílení infrastruktury okresu 
Vyškov. Na rekonstrukci koupaliště je 50% spoluúčast. Projekt by stál 180 000,- Kč. 
 Dále nám pan Fortelný navrhl přestavět v budoucnosti koupaliště na 
multifunkční centrum. Tedy krytý bazén s dalším sportovním vybavením. I zde by se 
hlavně počítalo s využitím dotace. 
 
* Sotva jsme vás informovali v lednovém zpravodaji o změně agentury, která 
zajišťuje pořádek v obci, už je zde další změna. Vzhledem k platnosti nového zákona 
o zaměstnávání živnostníků, proti tzv. „švarcsystému“, byla nucena nově vzniklá 
agentura zrušit smlouvu s obcí. Ta ji nově uzavřela s panem Střeštíkem. Ale opět jde 
jen o změnu „kosmetickou“, vše zůstává pro občany při starém. Pan Střeštík převzal 
veškeré závazky, a tedy i ostrahu objektů a pochůzky v obci. 
   
* Obecní zastupitelstvo se rozhodlo zakoupit venkovní žaluzie do některých oken 
sportovní haly. Zastínění je nutné zvláště kvůli ostrému zapadajícímu slunci, které 
oslňuje hráče při hře. Venkovní žaluzie byly zvoleny proto, že vnitřní by byly 
umístěny hned za sedadly diváků a tam by mohly být brzy poškozeny. Podle správce 
haly Radka Žoužely je chování převážně cizích fanoušků v poslední době velmi 
agresivní.  
 
*   Na jednání zastupitelstva byl přečten návrh smlouvy o finančním zajištěním 
prací s připravovaným projektem na zbudování sochy maršála Kutuzova. V této 

Křenovický 
zpravodaj 



souvislosti rozhodlo ZO nechat částečně zrekonstruovat plochu náměstí Na Liškově. 
Firma Květ zajistí úpravu zeleně a firma pana Pauříka opraví chodníky s přilehlými 
obrubníky. Dále bude nutné odstranit havarijní stav přístavků knihovny a postavit 
novou zídku. Rovněž se jedná o možnosti přesunu dětského hřiště na jiné místo. 
V návrhu zaznělo přesunout hřiště pod stromy k obecnímu úřadu, kde by tak mohl 
vzniknout i malý park a nebo za sportovní halu, kde je vybudováno hřiště a je 
nevyužité.  
 
* Firma Květ začala s úpravou přerostlé zeleně v zadní části hřbitova. V těchto 
místech, kde je urnový háj, provede novou výsadbu.  
Dále prohlédli stav vzrostlých stromů a navrhují její postupnou obnovu. Zjistili, že 
stromy jsou už přerostlé a v mnohých z nich jsou dutiny. Takové kmeny pak při 
silném větru neudrží mohutné větve a ty se lámou. Za pár let by mohla být na 
hřbitově planina. Proto navrhli ZO začít postupně staré stromy kácet a vysazovat 
nové. Vzrostlejší stromy by se vysazovaly mezi chodník a obruby, aby nezasahovaly 
do hrobů. Začalo by se tím, že se vykácí celá řada stromů kolem přední zdi a nahradí 
se novými. Za dalších cca pět let by se to stejné provedlo s dalšími řadami stromů, až 
by se postupně během dvaceti let nahradily všechny stromy. Jednalo by se znovu o 
lípy, neboť z odboru životního prostředí ve Vyškově nám bylo dáno najevo, že jiné 
stromy nepřicházejí v úvahu. Kácení starých stromů, které zasahují do hrobů, bude 
vždy projednáno osobně s jejich nájemci. Celá záležitost obnovy hřbitova se bude 
projednávat ve čtvrtek 3. března v 19 hod. na veřejném zasedání, kde mohou občané 
vznést svoje připomínky. 
   Aby se na uskutečnění této obnovy daly čerpat dotace od státu, bude nutné 
převést starou, přední část hřbitova do majetku obce. Přestože se o jeho údržbu stará 
obec, jejím vlastníkem je církev.  
 
*   Neziskové sdružení postižených dětí Paprsek z Vyškova zažádalo o příspěvek na 
svoji činnost v tomto roce. ZO odsouhlasilo uvolnit z rozpočtu na podporu této 
organizace částku 3 000,- Kč.     
 
*   Členové zastupitelstva obce navštívili bývalé kino, aby zvážili návrh Jednoty 
Orla na přemístění obecní knihovny do těchto prostor. Pro potřeby knihovny by se 
nemusely dělat obzvlášť velké úpravy a sál by mohl zůstat téměř v původním stavu. 
Na závadu by nebyly ani stupně po sedadlech, využily by se na regály. Jediným 
problémem je strop, který je v havarijním stavu. Zástupci Orla nám sdělili, že se 
pokusí získat na opravu stropu dotaci. Pokud by se jim to nepodařilo, zajistila by 
opravu stropu obec a její výše by se pak  odečetla z nájmu. 
 
*   Již po několikáté zmizela dopravní značka zákaz vjezdu kolem potoka u spodní 
části ulice Na Liškově a řidiči tudy často jezdí. Tato pěší komunikace se štěrkovým 
povrchem není vhodná ani bezpečná pro jízdu auty.  ZO proto rozhodlo umístit za 



domem holubářů uzamykatelnou zábranu. Tato zábrana se umístí rovněž v horní části 
ulice Na Liškově, kudy i přes zákaz projíždí spousta osobních a nákladních aut.    
 
*   Zastupitelstvu obce byl předložen návrh na vybudování pomníku obětem 
slavkovské bitvy na Zlaté hoře nad Křenovicemi. Návrh předložil pan Červinka a 
informoval zastupitele o možnosti čerpání dotace z fondu ministerstva obrany na 
budování pomníků a na údržbu a péči o válečné hroby. Dotaci je možné získat i 
etapově, třeba na pět let. Pokud se podaří podat žádost do konce dubna tohoto roku, 
můžeme čerpat určité finance ještě letos. Součástí zamýšleného projektu by mohlo 
být i zbudování malého parkoviště, které na tomto hojně navštěvovaném  místě jistě 
chybí. Protože u této dotace není nutná spoluúčast obce a stačí jen předložit 
předběžný návrh a vypracovaný projekt, bylo odsouhlaseno ho zadat a požádat o 
dotaci.  
 
*   Ing. Stanislav Holomek informoval zastupitele o studii železniční spojky mezi 
Zbýšovem a Slavkovem, ke které se má obec vyjádřit. Bylo odsouhlaseno odeslat 
záporné stanovisko k uvažované stavbě, která by jen zhoršila dopravní situaci v obci. 
 
*   ZO schválilo rozpočet pro sdružení Ždánický les – Politaví, jehož jsme řádnými 
členy. Roční příspěvek obce činní 17 400,- Kč. Rozpočet sdružení je vyrovnaný a 
příjmy i výdaje jsou 347 800,-Kč. 
 
* Po odsouhlasení nového provozovatele lunaparku na Vavřinecké hody pana 
Doležala se na jednání zastupitelstva dostavil pan Kočka, který tyto atrakce 
provozoval v obci doposud. Přišel s žádostí, zda by je nemohl provozovat i nadále. 
ZO se shodlo na tom, aby oba zájemci předložili nabídky svých atrakcí a poté se 
rozhodlo. Pokud by měli odlišné atrakce, mohly by se případně uzavřít smlouvy 
s oběma zájemci.  
 
*    Na čtvrtek 3.března svolává starosta obce veřejné zasedání, které se uskuteční 
v sále MKS na Václavské ulici od 19.00 hodin.  
 
Program jednání:       1/ Zahájení 
    2/ Volba komisí 
    3/ Zrušení obecní vyhlášky 
    4/ Schválení rozpočtu 
    5/ Rozbor hospodaření za rok 2004 
    6/ Prodej pozemku. 
    7/ Úprava hřbitova 
    8/ Diskuse 
    9/ Usnesení 
           10/ Závěr 
 



*   ZO bude muset schválit dodatek k požárnímu řádu, který se vztahuje na 
pořádání akcí v kulturním sále v ulici Václavské. Pokud bude při pořádání akce  
návštěva větší jak 200 osob, je nutná přítomnost čtyřčlenné požární hlídky 
s viditelným označením páskami na pažích a vymezením povinností pro každého 
člena. Tato povinnost je i při pořádání venkovních akcí a účasti více jak 500 osob. 
 
 
Důležitá informace 
 
 Vedení NŠ oznamuje, že dne 21.3. 2005 od 15 do 16 hod., proběhne zápis dětí 
pro školní rok 2005 – 2006 do MŠ. 
 Rodný list dítěte s sebou. 
 

 
Památník maršála Kutuzova bude 
 
   Dvacátý první únor se stal zlomovým datem při realizaci projektu památníku 
maršála Kutuzova v Křenovicích. 30 let starý projekt p. Karla Ochmana „oprášil p. 
Oldřich Bartošek a po více jak půlročním snažení se podařilo dovést do zdárného 
konce otázku financování! Po mnoha konzultacích a p. starostou Kolaříkem, mnoha 
telefonátech a jednáních v Praze i na OÚ vše vyvrcholilo několika setkáními na 
mezinárodní úrovni. Po návštěvě Ruského vojenského přidělence v Křenovicích 
následovala účast p. starosty, Ing. Holomka, Ing. Červinky a p. Svobody v Praze na 
výročním zasedání Klubu Rusko, kde byla spolupráce přislíbena. Jednání vyvrcholilo 
přijetím p. starosty u velvyslance Ruské federace v ČR p. Fedotova a jeho následnou 
návštěvou 15.2. 2005 v Křenovicích, při které navštívil p. velvyslanec OÚ, kovárnu 
p. Bartoška a prohlédli si místo, kde pomník maršála Kutuzova bude stát. Posledním 
krokem byl podpis smlouvy o vzájemné spolupráci při  financování projektu mezi 
OÚ Křenovice a Klubem Rusko. Tento slavnostní akt se uskutečnil na OÚ 
v Křenovicích v pondělí 21.2. 2005. Přítomni byli: p. starosta Kolařík, prezident 
Klubu Rusko Ing. Zbytek, vojenský a letecký přidělenec Velvyslanectví Ruské 
federace v  R p. Sketin, vedoucí kanceláře hejtmana JMK p. Mgr. Mičán, p. Svoboda, 
p. Bartošek a Ing. Červinka. 
   Všechny zúčastněné strany vyjádřily spokojenost s výsledkem jednání a 
vyslovily se pro další spolupráci, jež naši obec zviditelní v ČR i v Evropě. 
 Postavení památníku maršála Kutuzova a jeho odhalení u příležitosti dvoustého 
výročí bitvy u Slavkova je našim příspěvkem při zviditelňování ČR v rámci EU a do 
budoucna je příslibem zatraktivnění celého prostoru slavkovského bojiště pro 
turistický ruch a příspěvkem k celkovému rozvoji našeho regionu. 

Radim Svoboda 
 

 
 



Z činnosti Hasičského sboru Křenovice v roce 2004 
 
   Hasičský sbor v Křenovicích má v současné době 67 činných a 45 přispívajících 
členů.  
   V roce 2004 měla zásahová jednotka 16 výjezdů: 10x hořela suchá tráva a 
strniště, 2x jsme zasahovali při požárech rodinných domů, 1x při požáru zahradní 
chatky a 3x jsme vyjeli na prověřovací cvičení. Mimo uvedené zásahy se naši 
členové podíleli na čištění koupaliště a asistovali při motokrosových závodech. 
   V loňském roce se nám podařilo za finanční podpory presidia Moravské 
hasičské jednoty pořídit kompletní sadu překážek pro požární sport včetně nádrže na 
vodu, které při výcviku využívají soutěžní družstva mužů, žen a dětí. 
   Na dobré úrovni je zásluhou obětavých vedoucích práce oddílu Mladých hasičů. 
Mladí hasiči se zúčastnili soutěží v Křenovicích, Rašovicích a postoupili na 
mistrovství Moravy do Brna. Starší žáci se umístili na 8. místě, mladší byli 11-tí. 
Letos v červnu chceme pro mládež pořádat soutěž v požárním sportu, která by se 
každoročně opakovala a nesla název „Memoriál Boženy Spáčilové.“ 
   V kulturní oblasti se loni v červnu pod záštitou našeho sboru uskutečnil 2. 
folkový festival a každoročně pořádáme tradiční „Vostatky.“ Pokoušíme se obnovit 
tradici listopadových Kateřinských zábav.  
   Hasičský sbor děkuje touto cestou všem sponzorům z řad podnikatelů za dary do 
tomboly a všem občanům za finanční příspěvky při letošních „Vostatcích.“ 

 
Ladislav Šmerda starosta Hasičského sboru 

 
Z historie naší obce 
 
 V pátek dne 3. července 1992 se konala volba prezidenta republiky. Jediný 
kandidát navržený poslaneckým klubem ODS - Václav Havel - nebyl parlamentem 
zvolen v prvním ani ve druhém kole tajné volby. V pondělí Václav Havel odstupuje 
z funkce prezidenta České a Slovenské federativní republiky. Toto odstoupení je jen 
pokračování tendencí, které vedou k rozpadu republiky. Tímto bylo prakticky 
rozhodnuto o dalším osudu našeho státu. Federální shromáždění pak následně 
schválilo k 31. prosinci 1992 zánik České a Slovenské federativní republiky.  
 Dne 31. 1. 1992 se vzdala funkce poslance obecního zastupitelstva slečna Rita 
Plichtová a na uvolněné místo byl kooptován Ing. Dušan Červenka, oba za Hnutí za 
samosprávnou demokracii – Společnost pro Moravu a Slezsko. Dne 20. 5. 1992 se 
vzdal funkce poslance obecního zastupitelstva Ing. Stanislav Hort a na uvolněné 
místo byl kooptován pan Jiří Pospíšil, oba za Občanské fórum. Dne 9. 9. 1992 se 
vzdal funkce poslance obecního zastupitelstva pan Miroslav Fuksa a na uvolněné 
místo byl kooptován pan Josef Fuksa, oba za Občanské fórum. Dne 30.6. 1992 
rozvázala pracovní poměr účetní obecního úřadu paní Milada Hradilová a na její 
místo byla přijata paní Růžena Doležalová.  

     Vypsáno z obecní kroniky 



 
 

Domácnosti zamořují vzduch více než průmysl 
 
 Nečekaný knokaut dostává ovzduší v Česku. A neudělují mu jej chemičky, 
ocelárny či tepelné elektrárny, nýbrž domácí kotelny. V nichž lidé totiž spalují – 
řečeno slovy exministra životního prostředí Ivana Dejmala – nejrůznější svinstva. Při 
jejich hoření se uvolňují prudké jedy či nebezpečné rakovinotvorné látky. Malé děti 
pak mají poleptané sliznice, jako by kouřily nebo fetovaly. Do života tak startují 
s vážnými zdravotními následky.  
 Zlozvyk šetřit a spalovat raději odpady se podle Dejmala v Česku nebezpečně 
rozšiřuje a platí to hlavně pro obce, kde lidé v uplynulých letech přecházeli na 
vytápění plynem. Se zhoršením ekonomické situace se vracejí k zastaralému 
vytápění. Aby ušetřili ještě více, netopí jen uhlím, ale i plasty.  
   I když se podle Evy Rychlíkové ze Státního zdravotního ústavu čistota ovzduší 
od roku 1989 znatelně zlepšila, začínají domácí kotelny v produkci jedovatých 
zplodin vážně konkurovat socialistickému průmyslu. 
   Řešení je podle ekologa Dejmala po ruce: „I za čistý vzduch musíme – třeba 
topení plynem – platit. Je to stále výhodnější než vážné zdravotní potíže našich dětí i 
vnuků, které jim hrozí, pokud dnes škudlíme.“  

Převzato z MF Dnes 
 

    A pokud se jedná o Křenovice, myslím si, že přispíváme se svou troškou do 
mlýna pořádným dílem. A nejedná se jen o spalování v kotelnách, ale i spalování 
odpadků po celý rok. Stačí se nyní večer projít po obci ( pozn. redaktora).                                    
  

 
 

Program zápasů ve sportovní hale pro veřejnost v měsíci březnu 
 
Sobota   5.3.  Volejbal II. liga žen Křenovice – Rožnov pod Radhoštěm v 10 a 13 hod. 
Neděle   6.3.  Turnaj žáků ve fotbale – pořádá FK Šardice                             od 8 hod. 
                      I. liga házené Sokolnice – Jičín                                                  v 16 hod. 
Sobota 12.3.  Turnaj žáků ve fotbale – pořádá Framoz Rousínov                   od 9 hod. 
                       II. liga futsal Chrlice – Ivančice                                              ve 20 hod. 
Neděle 13.2.  Turnaj ve fotbale žen – pořádá Sokol Křenovice                       od 9 hod. 
Sobota 19.3.  Volejbal II. liga žen Křenovice – Frýdek - Místek              v 10 a 13 hod. 
Neděle 20.3.   I. liga házené Sokolnice – Třeboň                                             v 16 hod. 
Sobota 26.3.   FINETI CUP 2005 
                     mezinárodní závody v moderní gymnastice juniorek, začátek v 9.30 hod.          
 
 


